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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 29 DE DESEMBRE DE 

2021 

 
Identificació de la sessió:  
Núm.  PLE2021000011  
Caràcter: Sessió Extraordinària 
Data: 29 de desembre de 2021 
Hora d’inici: 19:00 h 
Hora de fi: 21:15 h 
Lloc: Telemàtic 
 

 
Hi assisteixen:  

Noemi Bastias Codina, Alcaldessa (IV-Ids)  
Albert Bosch Puig, Regidor (IV-Ids)  
Victor Niubo Garcia, Regidor (IV-Ids)  
Margarida Feliu Portabella, Regidora (ERC-SV)  
Maria Formatje Bancells, Regidora (ERC-SV) 
Jordi Palau Font, Regidor (ERC-SV)  
Inés Portet Blancafort, Regidora (ERC-SV)  
Ricard Argenter Tomàs, Regidor (JxV)  
 
Secretària:  
Maria Teresa Cunillera Girona  
 
Desenvolupament de la sessió:  

 
Aquesta sessió es celebra, en virtut del Decret de convocatòria, de manera telemàtica 
atesa l’excepcionalitat del moment per les mesures sanitàries ocasionades pel COVID-19, 
s’han identificat convenientment tots els assistents i atès que es celebra a porta tancada 
s’ha autoritzat la seva retransmissió per youtube, en directe, amb l’assessorament de 
Localret.  
 
Un cop la secretària ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia.  
 
Als efectes de la constància fidel del desenvolupament de la sessió, aquesta ha es tat 
enregistrada íntegrament en suport digital en format àudio, un exemplar del qual 
enregistrament, sense perjudici de la seva disponibilitat a la pàgina web municipal i 
demés mitjans de publicació que es puguin adoptar, consta arxivat a la Secretaria de 
l’Ajuntament als efectes de la seva constància, acreditació o fe pública del seu contingut i 
disponibilitat de poder-se contrastar.  
 
En la present transcripció es fa constar el minutatge de localització en l’enregistrament de 
les intervencions dels membres de la Corporació en cadascuna dels punts de l’Ordre del 



DOCUMENT

ACTA_PLE
ÒRGAN

SECRETARIA GENERAL I INTERVENCIÓ
EXPEDIENT

X2021000451

Codi Segur de Verificació: 126419b9-bf9a-4606-802a-9cdb0596caca
Origen: Administració
Identificador document original: ES_L01081000_2022_15665398
Data d'impressió: 02/11/2022 13:58:19
Pàgina 2 de 19

SIGNATURES

1.- Maria Teresa Cunillera Girona (TCAT) (Secretària - Interventora), 09/02/2022 10:16
2.- NOEMI BASTIAS CODINA (TCAT) (Alcaldessa), 09/02/2022 14:22

A
JU

N
T

A
M

E
N

T
 D

E
 V

IL
A

D
R

A
U

A
qu

es
t d

oc
um

en
t é

s 
un

a 
cò

pi
a 

au
tè

nt
ic

a 
de

l d
oc

um
en

t e
le

ct
rò

ni
c 

or
ig

in
al

. C
om

pr
ov

i l
'a

ut
en

tic
ita

t d
el

 d
oc

um
en

t a
ht

tp
s:

//v
ila

dr
au

.e
m

un
ic

ip
is

.d
dg

i.c
at

/O
A

C
/V

al
id

ar
D

oc
.js

p 
- 

U
til

itz
i e

l '
C

od
i S

eg
ur

 d
e 

V
er

ifi
ca

ci
ó'

 q
ue

 a
pa

re
ix

 a
 la

 c
ap

ça
le

ra
.

Í
,`
3È
b9
-b
f9
a-
46
06
-8
02
a-
9c
db
05
96
ca
ca
YÎ

dia i demés continguts de la sessió de naturalesa no resolutiva. El minutatge s’expressa 
en hores, minuts i segons. 
 
Votació començarà IdV, JxV i acabarà SV. 
 
 
1.- Donar compte del Pla anual de control financer de l’exercici 2022 elaborat per la 
Intervenció de l’Ajuntament de Viladrau 

 
El règim de control intern establert en el Reial decret 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es 
regula el règim jurídic del control intern en les entitats del sector públic local (RD 
424/2017) es regula sobre la base de l'experiència en l'exercici d'aquesta funció per part 
de la Intervenció General de l’Administració de l’Estat (IGAE) configurant, per tant, un 
model consistent amb l'establert per al sector públic estatal. Amb aquest efectes, 
s’incorporen regles, tècniques i procediments d'auditoria amb la finalitat d’aconseguir 
millores substancials en l'exercici del control intern en les entitats locals. El control intern 
de l'activitat economicofinancera del sector públic local l'ha d'exercir l'òrgan interventor 
mitjançant l'exercici de la funció interventora i el control financer. El control financer 
comprèn les modalitats de control permanent i d'auditoria pública, incloent, en ambdues, 
el control d'eficàcia referit en l'article 213 del RD Leg 2/2004. 
 
En relació al control financer, l’article 31 del RD 424/2017 estableix que anualment la 
Intervenció elaborarà un Pla anual de control financer (PACF) que recollirà les actuacions 
de control permanent i d’auditoria pública a realitzar durant l’exercici. 
 
D’acord amb els articles 29, 31, 32 i 40 del RD 424/2017, el control permanent es 
classifica en: 
 

 Control permanent no planificable: 
Actuacions que l’ordenament jurídic atribueix a l’òrgan interventor, que es realitzen 
amb caràcter previ a l’adopció dels actes administratius, i que s’han d’efectuar en el 
moment i en les condicions que estableixi la norma, per tant, no són susceptibles de 
planificació i no s’han d’incloure en el PACF. 
 

 Control permanent planificable: 

 Obligatori: Actuacions que l’ordenament jurídic atribueix a l’òrgan interventor 
sense determinar el moment concret de realització, i que per tant, són 
susceptibles de planificació i s’hauran d’incloure en el PACF. 

 Seleccionable: Actuacions que l’òrgan interventor seleccionarà anualment 
sobre la base d’una anàlisi de riscos consistent amb els objectius que es 
vulguin aconseguir, les prioritats establertes per a cada exercici i els mitjans 
disponibles, i que s’hauran d’incloure en el PACF. 

 
 
En compliment del requerit per l’article 31 de RD 424/2017, la Intervenció general en data 
6/10/2021 va elaborar el Pla anual de control financer de l’exercici 2022, que recull les 
actuacions de control permanent planificables i de cadascuna de les auditories, així com 
de control financer de subvencions a realitzar, si s’escau, durant l’esmentat exercici, 
sense perjudici de les modificacions que sigui procedent realitzar al llarg del mateix.  
 
Aquest Pla anual de control financer s’ha de remetre al ple a efectes informatius. 
 
Per tot l’exposat, els reunits es donen per assabentats del Pla anual de control financer 
de l’exercici 2022, adjuntat com a Annex a aquesta proposta. 
 
Intervencions: (0:00:25 a 0:02:25) 
 
Presenta la proposta la Sra. Alcaldessa, donant la paraula a la secretària-interventora, 

qui explica quines actuacions inclou el Pla anual per al 2022. 
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2.-PROPOSTA APROVACIÓ PRESSUPOST CORPORACIÓ PER AL 2022 
 
1. Introducció 

 
L’article 162 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL) estableix que els 
pressupostos generals de les entitats locals constitueixen l’expressió xifrada, conjunta i 
sistemàtica de les obligacions que, com a màxim, poden reconèixer l’entitat i els seus 
organismes autònoms, i dels drets que prevegin liquidar durant l’exercici corresponent, 
així com de les previsions d’ingressos i despeses de les societats mercantils el capital 
social de les quals pertanyi íntegrament a l’entitat local corresponent. 

 
L’article 164 del mateix text normatiu disposa que les entitats locals elaboren i aproven 
anualment un pressupost general en el qual s’integren: 

 
a) El pressupost de la mateixa entitat. 
b) Els dels organismes autònoms que en depenen. 
c) Els estats de previsió de despeses i ingressos de les societats mercantils el 

capital social de les quals pertanyi íntegrament a l’entitat local. 
 

L’expedient administratiu del pressupost, inclou la següent documentació que tot 
seguit es detalla: 
 
- Memòria de l’Alcaldessa-presidenta 
- Estat d’ingressos i despeses 
- Bases d’execució del Pressupost 
- Estat de previsió de moviments i situació del deute 
Documentació complementària:  
- Estat de la Liquidació de l’exercici de 2020 i avanç de la liquidació del 2021. 
- Annex del personal  
- Annex d’inversions  
- Informe econòmic-financer 
- Informe de control permanent no planificable.  
 
La legislació aplicable per a l’aprovació del pressupost ve determinada pels articles 162 a 
171 del TRLRHL, així com pels articles 2 a 23 del Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril, 
pel qual es desenvolupa el capítol primer del Títol sisè de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, en matèria de pressupostos. 

 
Per altra banda, l’article 29 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera (LOEPSF), disposa que les administracions 
públiques elaboraran un pla pressupostari a mig termini, que abastarà un període mínim 
de tres anys i que s’inclourà en el programa d’estabilitat, en el qual s’emmarcarà 
l’elaboració dels pressupostos anuals i a través del qual es garantirà una programació 
pressupostària coherent amb els objectius d’estabilitat pressupostària i de deute pública i 
de conformitat amb la regla de la despesa. 
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Per tot això, vistos els annexos i la documentació complementària que conté l’expedient 
d’elaboració del pressupost, l’informe de la Intervenció, i en compliment del que disposa 
l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local, l'Alcaldessa proposa al 
Ple de la Corporació l’adopció del següent: 
 
ACORD 

 
PRIMER. Aprovar inicialment el pressupost de l’Ajuntament de Viladrau per a l’exercici 

2022 juntament amb els seus annexos i la documentació complementària que 
acompanyen aquesta proposta, d’import equilibrat en els seus estats d’ingressos i 
despeses en la quantitat de: 
 

+ 
TOTAL PRESSUPOST 

INGRESSOS 
3.708.500,00 

- TOTAL PRESSUPOST DESPESES 3.708.500,00 

= EQUILIBRI 0,00 

 
Es detalla en l’annex d’aquesta proposta i el desglossament del qual per capítols és el 
següent: 
 
Ingressos:  

 

Capítol Descripció 2022 

1 Impostos directes 1.010.500,00 

2 Impostos indirectes 45.000,00 

3 Taxes i altres ingressos 1.186.194,37 

4 Transferències corrents 440.550,00 

5 Ingressos patrimonials 39.000,00 

+ Ingressos corrents 2.721.244,37 

6 Alienació de inversions reals 0,00 

7 Transferències de capital 617.255,63 

+ Ingressos capital 617.255,63 

8 Actius f inancers 0,00 

9 Passius f inancers 370.000,00 

+ Ingressos financers 370.000,00 

   = 
TOTAL PRESSUPOST 

INGRESSOS 
3.708.500,00 

 
Despeses: 

    
Capítol Descripció 2022 

% sobre el 
TOTAL 

1 Despeses personal 508.135,00 13,70% 

2 Despeses corrents 1.127.675,00 30,40% 

3 Despeses f inanceres 4.500,00 0,12% 

4 Transferencies corrents 86.900,00 2,34% 

5 Fons de contingència 0,00 0,00% 

- Despeses corrents 1.727.210,00 46,57% 

6 Inversions reals 1.958.790,00 52,82% 

7 Transferencies capital 0,00 0,00% 

- Despeses capital 1.958.790,00 52,82% 

8 Actius f inancers 0,00 0,00% 

9 Passius f inancers 22.500,00 0,61% 

- Despeses financeres 22.500,00 0,61% 

    = TOTAL PRESSUPOST DESPESES 3.708.500,00 100,00% 
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SEGON. Aprovar les bases que serviran per a l’execució dels pressupostos de les 

entitats que s’integren en el pressupost general de l’Ajuntament de Viladrau 
 
TERCER. Sotmetre l'expedient a informació pública per un termini de quinze dies hàbils, 

mitjançant un edicte que es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el 
tauler d’anuncis electrònic, de conformitat amb el que disposa l'article 169.1 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora 
de les hisendes locals. 
 
QUART. El pressupost general de l‘Ajuntament de Viladrau s’entendrà aprovat 

definitivament si no s’hi formula cap al·legació o reclamació en el termini d’exposició 
pública, segons disposa l’article 169.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
CINQUÈ. Trametre un exemplar de l'expedient als òrgans competents de l'Estat i 

Generalitat de Catalunya. 
 
SISÈ.  El pressupost general de l’Ajuntament entrarà en vigor una vegada publicat 

l’edicte, resumit per capítols, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona. 
  
SETÈ. Donar-se per assabentat de l’informe de la Intervenció de control permanent sobre 
l’avaluació de l’objectiu d’estabilitat pressupostària i del límit del deute en l’aprovació del 
pressupost general de l’Ajuntament de Viladrau per a l’exercici 2022 que consta a 
l’expedient, i segons el qual compleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària i el nivell de 
deute públic 
 
La proposta es aprovada per majoria simple, amb el següent resultat: 
 
Vots a favor (4): Sra. Noemí Bastias Codina,  Alcaldessa, Sr. Albert Bosch Puig, Sr. Victor 
Niubó Garcia i Sr. Ricard Argenter Tomàs. 
 
Vots en contra (4): Sra. Margarida Feliu Portabella, Sra. Maria Formatjé Bancells, Sr. 
Jordi Palau Font i Sra. Inés Portet Blancafort. 
 
Abstencions (0) 
 
Havent-se produït un empat i persistint en aquest, d’acord amb el que disposa l’article 
46.2 d) de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, de bases de règim local i l’article 100.2 del 
Reglament d’Organització i funcionament i règim jurídic de les entitats locals, decideix el 
vot de qualitat de l’Alcaldessa, que hi vota a favor.  
 
 
Intervencions: (0:02:30 a 0:42:45) 

Presenta la proposta la Sra. Alcaldessa, la qual explica  que aquest punt és un dels 

motius pels que es convoca aquest Ple extraordinari, ja que el pressupost s’ha d’aprovar 

abans de finalitzar l’any. 
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A continuació la Sra. Alcaldessa explica els diferents capítols del Pressupost d’ingressos 

i de despeses per al 2022, explicant-ne les principals novetats que bàsicament fan 

referència als augments del Capítol I , que incorpora el personal del servei de neteja que 

s’ha municipalitzat, pel que fa al Capítol II explica en què consisteixen els diferents 

manteniments ordinaris i els seus increments, pel que fa al Capítol III s’ha tingut en 

compte l’increment de les despeses bancàries, en quant al Capítol IV s’expliquen les 

diferents activitats previstes, així com les diferents aportacions a Entitats tant 

urbanístiques, Junta de Conservació de Les Guilleries – 2on sector com culturals i 

esportives municipals. En quant a les inversions s’expliquen les diferents obres previstes i 

com es financen.  

A continuació pren la paraula el Regidor Sr. Victor Niubó, qui explica que en línies 

generals el que es pretén és augmentar el Capítol I i contenir el Capítol II, perquè creuen 

que quan els serveis es presten amb personal propi el servei és millor, fa especial esment 

al servei d’escombraries que es realitza de manera mancomunada, i manifesta la voluntat 

de l’equip de govern de seguir amb la munic ipalització dels serveis. Per últim exposa 

també les principals obres d’inversió: Obres antigues escoles amb el seu finançament a 

través d’un préstec, en la part no subvencionada. I l’altra gran inversió que són els 

aiguaneixos quin finançament es preveu que majoritàriament sigui amb aportacions 

privades.   

 

A continuació intervé la Regidora Sra. Inés Portet, qui demana pel finançament de les 

obres del Clavegueram del Prat de l’Orella. Contesta el Regidor Sr. Bosch, qui explica 

que l’obra es finançarà amb la taxa que cobra Sorea pel manteniment del Clavegueram. 

El Regidor Sr. Jordi Palau, demana sobre les obres de la Depuradora de Les Guilleries, 

contesta el Sr. Bosch, manifestant que s’està estudiant quines obres s’han de fer i com 

es financen ja que realment hi ha un problema de salubritat important. 

 

A continuació intervé la Regidora Sra. Margarida Feliu, qui explica que aquest no es el 

Pressupost que hauria presentat el seu grup polític, destaca la diferència entre el que 

s’ha de pagar i el que es recaptarà pel servei de recollida d’escombraries i per tant s’ha 

de planificar millor, en funció de la manera com es fa. Sobre les inversions, admet que es 

una gran sort que finalment es pugui fer inversió, que es tiri endavant el tema dels 

aiguaneixos i que es pagui en funció dels usos i està clar que qui usa qui la necessita que 

ho pagui. Pel que fa a les inversions que finança l’Ajuntament son la Reforma de l’actual 

Ajuntament, antigues escoles, no hi estan d’acord amb els usos que es proposen, així 

com les obres d’adequació del consultori municipal al lloc on hi ha l’actual centre de dia, 

que tampoc hi estan d’acord, per tant hi votaran en contra. 

 

S’estableix un debat entre la Sra. Alcaldessa, el Sr. Bosch i la Regidora d’ERC-SV, Sra. 

Feliu, sobre el tema del servei de recollida d’escombraries.  

 

Finalment intervé el Sr. Argenter, de JxV, el qual explica el seu vot a favor dels 

Pressupostos municipals.  

 

 
3.-PROPOSTA RESOLUCIÓ AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA PROJECTE 
REFORMA AJUNTAMENT (ANTIGUES ESCOLES) 

 
1.- ANTECEDENTS  

 
Per resolució del Ple de data 20 d’octubre de 2021, es va aprovar inicialment el projecte 
Reforma de l’Ajuntament (Antigues Escoles) PUOSC 2020-2024 redactat per l’arquitecte 
Sr. Victor Catalan Casas.  
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Havent-se sotmès el projecte al tràmit d’informació pública preceptiu, s’han presentat 
al·legacions per part de 221 interessats amb idèntic contingut i una per part de la CUP 
Viladrau junt amb SOM Viladrau. 
 
Les al·legacions presentades en síntesis diuen: 
 

1) Al·legació CUP Viladrau junt amb SOM Viladrau: 

 
 1.- “Malgrat el POUM no està vigent si que té una aprovació inicial i no hi ha hagut 
suspensió de llicències, i s’està seguint redactant el catàleg de patrimoni. El catàleg cal 
tenir-lo present alhora de concedir les llicències corresponents. Quin sentit té que en el 
cas de l’edifici municipal no es contempli i que no s’hagi de consultar a la Direcció 
General de Patrimoni de la Delegació de Catalunya Central. S’acompanya plànols on 
s’assenyala en color vermell l’augment de volum que modifica l’edifici en la part superior 
de manera notòria”. 
 
2.- “ Els serveis sanitaris comparteixen dues activitats diferents, una de pública 
concurrència i una altra de concreta i determinada de residència, no és clar que es puguin 
compartir, sobretot perquè es trenca la protecció viral, i amb l’experiència viscuda de la 
covid es demostra que és primordial. També si en el cas que, el d’ús determinat utilitza la 
dutxa, impedeix que el de l’ús pública concurrència pugui utilitzar els serveis”.  
 
 

2) Les 221 al·legacions restants: 

Primera.- Que no es necessita la creació d’aquests nous espais perquè ja els tenim. 

Segona.- Que l’espai que ocupa actualment el centre de dia es de nova creació, febrer 

2019, i el cost de la seva rehabilitació va voltar els 250.000,00 € 

Tercera.- Que els usuaris del centre de dia va presentar a l’Ajuntament un recull de 

signatures demanant que no es canviï el seu lloc. L’espai actual es el millor que poden 
tenir: llum, vistes, accés.... 

Quarta.- que els usuaris del centre de Gent Gran, actualment a Can Sià, no han estat 

consultats i la seva opinió és que tenen més metres al lloc on estan ara i perden espai en 
aquest trasllat.  

Cinquena.- Que aquest projecte té un cost de 541.021,63 € dels quals només 185.000 

són pagats amb subvenció, la resta l’hem de pagar els veïns/es del poble. No hem estat 
informats i per tant s’ha fet d’esquena a la ciutadania. 

Sisena.- Que l’aprovació del projecte obliga a traslladar l’actual Ajuntament a Can Sià, 

sembla, no s’ha vist el projecte, que el cost serà de 340.000 € dels que només 60.000 
són subvencionats. Total de l’operació econòmica inicial més de 800.000 €, despesa 
innecessària que obliga a deixar de fer altres inversions de nous serveis importants pel 
nostre municipi. 
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Setena.- Que la majoria de la gent de Viladrau, considera que l’Ajuntament s’ha de 

quedar en l’edifici on està ara, per la seva singularitat i perquè en aquest espai hi ha 
història del Municipi importants, el darrer 1 d’octubre del 2017 sens dubte no hagués estat 
el mateix a Can Sià. 

Vuitena: Que un projecte d’aquesta envergadura necessitaria que fos entès i recolzat per 

la majoria de ciutadania. Es un projecte que vas més enllà d’una legis latura. El vot a favor 
de 5 Regidors/es contra 4 en contra demostra que no hi ha unanimitat i que cal estudiar-
ho millor. 

Novena.- Que tot i que aquest projecte no actua sobre l’espai esquerra de l’edifici, la 

majoria de veïns/es no volen que es traslladi el consultori mèdic a on hi ha actualment el 
centre de dia, es considera que actualment és més cèntric i més a prop de la farmàcia.  

Desena.- Que cal molta més informació abans de decidir-ho i per això demanen que es 

convoqui un referèndum. 

En quan a l’al·legació presentada per la CUP i SOM Viladrau (Reg. 2021003155), es 
refereix més a qüestions tècniques i per tant ha estat informada pels serveis tècnics 
municipals, amb les següents conclusions: 

Pel que fa al punt 1 de l’al·legació i vista la documentació, l’objecte és la 

modificació volumètrica de la coberta. Respecte a aquest tema, s’informa:  

o Que el POUM de Viladrau està inicialment aprovat (en sessió del Ple de data 11 
de juny de 2018) i que els períodes de suspensió de llicències ja han vençut. Que, 
efectivament, l’edifici de les antigues escoles està contingut al Catàleg del 
patrimoni arquitectònic i cultural, volum 2,  com a document integrant del POUM. 

o Que el Planejament vigent són les Normes Subsidiàries de Planejament, 
aprovades l’any 1986 i de les que es va aprovar la seva “Adaptació topogràfica i 
diverses modificacions puntuals de les Normes subsidiàries de planejament” (data 
aprovació:14.05.2003 i data publicació: 23/9/2003). En aquesta adaptació 
normativa de l’any 2003 no es considera l’edifici com a “edificació de protecció 
especial” com sí s’hi consideren altres edificis (plànol O.II.4.11.12: Qualificació del 
sòl urbà, dels plànols d’ordenació).  

o Dit això, en cap cas es considera que aquest edifici no tingui valor patrimonial, ja 
que és un exemple d’arquitectura docent de primers de segle XX, en el marc de la 
Mancomunitat de Catalunya. Es valora, especialment, l’esquema compositiu 
simètric, amb un cos central de major alçada i dues ales, situades a banda i 
banda, que constituïen les aules, segregades per sexes i amb entrades 
independents. Els patis es situaven a la part posterior. També la composició de la 
façana principal (materials, disposició del programa d’obertures, etc).  

o Que la vigent LOE (Llei d’Ordenació de l’Edificació), art. 3. estableix que, amb la 
finalitat de garantir la seguretat de les persones, el benestar de la societat i la 
protecció del medi ambient, s'estableixen els següents requisits bàsics de 
l'edificació: funcionalitat, seguretat i habitabilitat. Dins els requisits de funcionalitat, 
s’hi fixa el d’accessibilitat;  i que la modificació de la coberta es proposa 
exclusivament per poder garantir l’accessibilitat  universal a la planta superior 
d’aquest edifici d’ús públic.     

o Que la modificació de la coberta proposada en el projecte: 

.- es situa a la vessant posterior del cos central,  

.- no incrementa l’aprofitament de l’edifici (l’augment de volum respon exclusivament a 
requeriments tècnics d’accessibilitat) 

.- no trenca la composició simètrica del conjunt de l’edifici 
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.- replica la solució de coberta del mateix cos central, ja adoptada en la vessant anterior i 
no supera el nivell del carener ni afecta l’actual ràfec.  

- Pel que fa al punt 2 de l’al·legació, referit al fet que, en el projecte, els banys del 

SAIAR són compartits amb el casal de gent gran, s’exposa:  

o Que el SAIAR desenvolupa una activitat reglada, en el marc de la 
normativa sectorial d’aplicació.   

o Que en data 14 de desembre d’ enguany, el tècnic redactor del projecte ha 

aportat una versió refosa del projecte, amb incorporació de modificacions, 
d’acord amb les indicacions respecte el compliment normatiu del SAIAR. El 

document de justificació és l’Annex 1 (al final del document del projecte 
refós).  Aquestes indicacions estan recollides al document  “I-1901-20 
informe” i no fan especial menció al fet de compartir banys.  

o En qualsevol cas, caldrà seguir els protocols d’utilització que pugui fixar el 
servei d’inspecció en la posada en funcionament del servei.  

 

En base al contingut dels punts exposats anteriorment, es considera argumentada la 
solució  del projecte en relació als dos temes plantejats en l’al·legació presentada per la 
CUP Viladrau, conjuntament amb SOM Viladrau.  
 
Pel que fa a la resta de les 221 al·legacions i atès que totes elles fan referència només a 
qüestions d’oportunitat del projecte presentat, l’equip de govern, fa les següents 
consideracions: 
 

Primera: L’objectiu del projecte no respon a la necessitat de creació de nous espais, sinó 

a la de la restauració de l’edifici de Les Escoles Velles. L’actuació més urgent és la 

intervenció a l’estructura i a la façana que presenten un estat avançat de deteriorament 

amb els riscos que conseqüentment comporta. Simultàniament, la intervenció també té 

per objectiu millorar l’eficiència energètica de l’edifici, la modificació del sistema de 

producció de calor, la millora de l’accessibilitat a cadascun dels espais i millorar 

l’aprofitament de les zones actualment sense ús. En aquest sentit, i a fi de millorar i 

optimitzar els recursos públics, s’ha previst la centralització de tots els espais destinats a 

la ciutadania distribuïts actualment entre els edificis de Can Sià i de les Escoles Velles en 

un sol edifici. L’únic espai de nova creació serà el Centre Cívic que ocuparà la primera 

planta de l’edifici. 

Segona i tercera: En l’espai ocupat actualment pel SAIAR s’aprofitarà la remodelació 

feta l’any 2018, i s’adaptarà i adequarà per acollir-hi el nou dispensari. La reubicació del 
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SAIAR no comportarà la pèrdua de la inversió feta amb anterioritat per aquest espai ni pel 

servei traslladat. Les característiques de l’espai on es reubicarà el  SAIAR garanteixen la 

millor qualitat de servei possible, l’accessibilitat, milloren els sistemes de regeneració 

d’aire i de calefacció, i milloren la lluminositat de l’espai. Així doncs, a nivell tècnic es 

garanteix una millora per a la qualitat del servei. 

Quarta: Entenent que us referiu al Casal Flor del Montseny quan dieu “Centre de la Gent 

Gran”, la sensació transmesa que hem rebut per part d’usuaris i de usuàries, no és la que 

pressuposa la vostra al·legació. Ara bé, efectivament els metres exclusius interiors del 

casal del nou projecte, si que seran menys que a l’espai actual, però es guanyen metres 

globalment ja que disposaran d’espai exterior i d’un espai central com el centre cívic que 

també serà de lliure utilització. 

Cinquena: La informació sobre les inversions anuals previstes consten en l’aprovació 

dels Pressupostos municipals, i en tots els Plens Municipals que se n’ha donat compte. 

Aquesta informació és pública i està a disposició de la ciutadania a través de la web de 

l’Ajuntament de Viladrau. Tot i així, per donar-ne coneixement a la ciutadania aquest 

projecte va ser explicat a les 2 darreres edicions de la Revista El Poble, com a mitjà de 

comunicació entre el consistori i la ciutadania. No obstant, els diners recaptats per 

l’Ajuntament són per invertir-los en millores dels serveis públics com és el cas que ens 

ocupa, i en cap cas aquesta obra comporta d’una major recaptació o aportació per part 

dels contribuents a la ordinària. 

Sisena: El projecte de remodelació de Can Sià es redactarà durant el transcurs de l’any 

2022. La necessitat de realitzar inversions per mantenir, preservar i millorar els 

equipaments municipals és un deure de l’Ajuntament, a fi de poder-hi establir i garantir la 

millor quantitat i qualitat dels serveis a la ciutadania. 

Setena, vuitena, novena i desena: La presumpció de la majoria no és un fet atribuïble 

de forma banal, i menys quan es fa en referència a la opinió de la ciutadania. La majoria 

aplicada en els òrgans de govern de les institucions municipals és la que permet la presa 

de decisions com aquesta. No obstant, l’Ajuntament ja ha aplicat diferents mecanismes 

per consultar la opinió de la ciutadania i permetre’n la participació, ara bé, un Ajuntament 

no pot realitzar referèndums ja que no té competència per a fer-ho, només es podria fer 

una consulta popular no referendària d’acord amb el que disposa la Llei 10/2014, del 26 

de setembre, de consultes populars no referendàries i d'altres formes de participació 

ciutadana. 

S’han sol·licitat així mateix els informes dels organismes sectorials competents, els quals 
han estat degudament avaluats pels serveis tècnics municipals. 
 
 
2.- FONAMENTS DE DRET  

 
El tràmit procedent és el de l’aprovació definitiva del projecte segons allò establert a 
l’article 37 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals.  
 
Aquest Ple és competent per aprovar definitivament el citat projecte de conformitat amb 
l’article 52/53 del Decret Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya.  
 
Per tot això, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS:  

 
Primer.- Desestimar les al·legacions presentades, en base a les consideracions 

esmentades en la part expositiva. 
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Segon.- Aprovar definitivament el Projecte ”Reforma de l’Ajuntament (Antigues 

Escoles)” redactat per l’arquitecte Sr. Victor Catalan Casas. amb un pressupost 
d’execució de Quatre-cents quaranta-set mil cent vint-i-cinc euros amb trenta-un 
cèntims  (447.125,31€), més IVA. 

 
Tercer.- Que es procedeixi a la notificació del present acord i a la seva publicació  al 

Butlletí Oficial de la Província i a la web municipal 
 
La proposta es aprovada per majoria simple, amb el següent resultat: 
 
Vots a favor (4): Sra. Noemí Bastias Codina,  Alcaldessa, Sr. Albert Bosch Puig, Sr. Victor 
Niubó Garcia i Sr. Ricard Argenter Tomàs. 
 
Vots en contra (4): Sra. Margarida Feliu Portabella, Sra. Maria Formatjé Bancells, Sr. 
Jordi Palau Font i Sra. Inés Portet Blancafort. 
 
Abstencions (0) 
 
Havent-se produït un empat i persistint en aquest, d’acord amb el que disposa l’article 
46.2 d) de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, de bases de règim local i l’article 100.2 del 
Reglament d’Organització i funcionament i règim jurídic de les entitats locals, decideix el 
vot de qualitat de l’Alcaldessa, que hi vota a favor.  
 
 
Intervencions: (0:43:00 a 2:08:43) 

 

Presenta la proposta la Sra. Alcaldessa, la qual explica les al·legacions presentades i la 

proposta de resolució de les mateixes i la proposta d’aprovació definitiva del Projecte.  

Continua el Regidor d’Urbanisme, Sr. Albert  Bosch qui entra en el detall de l’al·legació 

presentada per la CUP i SV. 

La Regidora Sra. Feliu, intervé per a fer dues puntualitzacions sobre l’al·legació de la 

CUP-SV, sobre la intervenció en un edifici de valor patrimonial i la utilització dels serveis 

per part tant del casal d’avis com del centre de dia.  Contesta el Sr. Bosch, fent 

referència a l’informe que hi ha dels serveis tècnics i especificant que es seguirà, en tot 

cas, la normativa que regeixi.  

A continuació l’Alcaldessa explica la contesta a la resta d’al·legacions que tenen 

contingut idèntic, explicant la resposta a les mateixes el Regidor Sr. Bosch.  

 
Margarida Feliu del grup SV-ERC, manifesta: 

 

“Avui l’equip de govern es passa pel forro les al·legacions presentades per 222 veïns i 

veïnes. Al·legacions presentades dins del període de presentació pública d’un projecte 

que qualsevol administració, en aquest cas l’Ajuntament de Viladrau , ha de fer 
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obligatòriament per poder rebre inputs de la gent a qui li  importa o que està afectada 

per l’esmentat projecte.  

El dia 7 de desembre, sense cap campanya mediàtica al darrera,  222 persones us han 

dit que no estan d’acord amb una part del projecte que heu presentat.  

Des de SOM Viladrau-ERC us hem preguntat diverses vegades si pensàveu fer res al 

respecte davant d’aquest rebuig al projecte de rehabilitació de l’edifici de 

l’Ajuntament. La vostra resposta sempre ha estat NO. I avui, en aquest Ple 

Extraordinari que heu convocat, amb empat a vots 4 a 4 entre els regidors/es de 

l’Ajuntament de Viladrau, amb el vot de qualitat de l’alcaldessa a Viladrau, s’aprovarà 

l’inici d’un període de, mínim 2 anys, de despesa en obra que no porta cap valor afegit 

al municipi, cap nou servei. Unes obres que costaran en conjunt més d’1.000.000 €.  

I per això a corre cuita heu convocat aquest Ple Extraordinari per demostrar que us 

importa molt poc el que digui la ciutadania, per demostrar que no s’ha de fer cap 

consulta, per demostrar que maneu.  

És evident, nosaltres estaríem preocupats si fóssim vosaltres, que s’acosta el final de la 

legislatura i no heu fet massa res. Teniu ganes de, com els faraons, construir la vostra 

piràmide per deixar l’empremta que heu fet alguna cosa que quedi al poble després de 

marxar.  

Hem mirat el vostre programa electoral amb el que us vau presentar a les eleccions i 

curiosament no diu res d’ampliar el consultori municipal, ni de traslladar l’ajuntament 

ni el Casal de la Gent Gran 

El programa d’Independents per Viladrau, literalment diu que penseu Cuidar a la Gent 

Gran:  

1-Treballar pel manteniment i millora del centre d’activitats per la gent gran 

2- Mantenir actiu i millorar l’acondicionament del local del casal d’avis 

També dieu que per sobre de tot us interessen les persones i el seu benestar amb una 

nova manera de fer: democràtica, lleial, propera, participativa, transparent, coherent, 

àgil i amb principis i valors 

Quan parleu de participativa dieu: Cal la implicació de les persones en la presa de 

decisions a través de processos participatius o de consells. Promoure un tipus de 

política de baix a dalt, sent un govern proper, transparent obert i amb la implicació del 

poble en els objectius col·lectius.  

O no considereu que traslladar 4 equipaments de lloc és un objectiu col·lectiu i fer una 

despesa de més d’1.000.000 € en 2 anys , que pagarem entre tots i totes també és un 

tema col·lectiu o el que vau escriure al vostre programa electoral és pura mentida. 

Nosaltres considerem que és la segona cosa opció: pura mentida. Processos 

participatius que no us heu cregut mai. Encara destineu la mateixa quantitat de 15.000 

€ que quan els  vam crear a l’anterior legislatura, Consell de Poble i Consell d’Infants 

inoperant. A hores d’ara no sabem si s’ha fet la despesa de 15000€ votada el desembre 

del 2020 que s’havia de realitzar aquest any 2021 (falten 2 dies perquè acabi l’any), 

com tampoc sabem a que es dedicarà aquesta despesa.  

I també dieu en el vostre programa que cal planificació: Com feu aquesta planificació 

per inspiració divina? o per què sortiu de tant en tant al carrer i parleu amb les entitats 

i els veïns i veïnes del poble?. Si ho féssiu més sabríeu que aquest tema us va gran i 

que ha sortit de les vostres mans. Seguiu tossudament aferrats a la vostra proposta 

sense voler parlar amb ningú. Us ho hem proposat diverses vegades i com sap 
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l’alcaldessa teníem previst, el nostre grup municipal, una reunió amb vosaltres (abans 

del Ple ordinari del 17 de gener) per presentar-vos les propostes que la gent ens ha fet 

arribar. Propostes  consensuades i que resolen el problema de manera coherent i molt 

més econòmica:  

Propostes: 

1- L’Ajuntament s’ha de quedar a l’edifici on és, per això cal recuperar el projecte dibuixat 

pel govern de l’Alternativa quan l’alcalde era en Francesc Bellvehí i ampliar les seves 

dependències a l’espai central i dreta de l’edifici que ara voleu rehabilitar.  

2- El Centre de dia, nou equipament no necessita cap inversió, cap canvi. Està bé on és.  

3- El Consultori es pot ampliar a Can Sià amb més de 50m2 si es contempla la possibilitat 

d’utilitzar l’espai de les bústies (que es traslladen a l’edifici de l’Ajuntament) i el 

pàrquing que hi ha al mateix edifici (conegut com el pàrquing del mossèn).  

4- El Casal de la Gent Gran no necessita cap trasllat. Necessita millores en la seva 

dinamització.  

 

Ens heu dit no a la possibilitat de fer una consulta ciutadana que us vam demanar en el 

marc dels pressupostos participatius d’aquest any  perquè dieu que no és una inversió. 

Donar la veu al poble per parlar d’una gran inversió que pagarem,  cal dir-ho clarament 

el 75% amb diners de l’Ajuntament, amb diners aportats per totes i tots no és 

rellevant?.  

Esteu hipotecant no només el present sinó també qualsevol proposta a realitzar a les 

properes legislatures. No es podran presentar masses projectes ambiciosos d’aquí 1 

any a les properes eleccions perquè us haureu polit i potser endeutat, qui sap, per 

aconseguir la vostra dèria d’ara i aquí.  

Us diem si a que inaugureu coses abans de plegar. Inaugureu la rehabilitació de l’edifici 

de l’Ajuntament amb un nou espai per l’Ajuntament i  vindrem a aplaudir-vos. 

Inaugureu un nou consultori allà on és a Can Sià més gran i més ampli i vindrem a 

aplaudir-vos. Inaugureu rehabilitació de Can Sià i vindrem a aplaudir-vos.. Mireu si 

teniu coses a inaugurar sense massa esforç, però no trèieu el Centre de Dia del lloc on 

és, no el substituïu pel Consultori, que com hem dit ja té el seu propi espai. Escolteu 

també les tendències que els consultoris de pobles petits cada cop seran més 

telemàtics i necessitaran menys espais compartits.  

I sobretot no prengueu el pel a la gent del poble, a les persones que han presentat 

al·legacions, o a les que us han dit que no pensen com vosaltres però que no s’han 
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atrevit a presentar-les perquè tenen por a possible represalies.  No ens tracteu de 

subalterns. No som els vostres súbdits.  

Absolutament deplorable que ens hagueu enviat una carta individual a cada persona 

que ha presentat una al·legació i que ens digueu que ens explicareu el projecte. Que 

espereu d’aquestes reunions?. No teniu ganes d’escoltar només de tornar a presentar 

el projecte. No necessitem més informació, no necessitem que ens torneu a explicar el 

projecte, el coneixem per davant i per darrere i com sabeu no va de projecte tècnic, va 

de sentit comú. Convoqueu 222 persones que vagin passant per l’Ajuntament cada 15 

minuts d’1 amb 1 com si fos per rebre una vacuna per poder tornar a la realitat. No 

patiu veïns i veïnes us ho tornarem a explicar però no us escoltarem que ja hem votat 

abans que ho farem. Hipocresia democràtica. 

Avui no sóc la representant de SOMViladrau- ERC  grup municipal, represento a molta 

gent de Viladrau de tots els colors polítics, també a gent que us va votar.   

 

Per acabar una frase  d’un viladrauenc que fa dies va opinar lliurament a les xarxes i 

que resumeix el sentiment general del carrer: Apa a qui s’ha ocorregut aquestes idees 

de tants canvis. A veure si també pensen bellugar de lloc el campanar del poble? 

Volem agrair la mobilització ciutadana. Avui no s’acaba res amb aquesta aprovació que 

fareu vosaltres 4 regidors (3 independents i 1 Junts). Avui seguirà la mobilització 

ciutadana perquè no hi ha ningú més sord que el que no vol escoltar.  

Sap greu ho hem intentat fins l’últim moment i us ho tornem a dir tantes vegades com 

calgui. Si a la reforma de l’edifici de l’Ajuntament. No als usos que hi voleu donar. 

Rectifiqueu i absteniu-vos ara a la votació que anem a fer. Encara hi sou a temps. 

Nosaltres com sabeu votarem NO per Salvar l’Ajuntament no només l’edifici on és ara, 

sinó el que vol dir formar part d’un Ajuntament democràtic. “ 

 

Intervé la Sra. Alcaldessa, qui exposa el punt de vista de l’equip de govern, i recorda al 

grup municipal de SV la intervenció que va fer la seva portaveu, Sra. Feliu, en el discurs 

d’investidura del juny de 2019, on exposa la seva voluntat de portar el Consultori a aquest 

edifici. Per últim també el Sr. Bosch, manifesta que l’anterior equip de govern va 

intervenir també en la façana d’aquest edifici, i per últim posa també una intervenció de la 

Sra. Feliu en el Ple de 18 de gener d’aquest any, on parla també del nou Consultori que 

havia d’anar a la part dreta de l’edifici.  

La Sra. Feliu, manifesta que ells van dir que ho estudiarien i que s’ha d’arreglar Can Sià, 

i això ho mantenen. 

Intervé també el Sr. Niubó, qui entén que SV-ERC només vol mantenir el que hi ha 

perquè ho van fer ells, sense plantejar-se les necessitats del CAP de Viladrau, que són 

moltes, només es tracta de posar pals a les rodes.  

Intervé el Sr. Palau de SV-ERC, sobre la carta que ha rebut de l’Ajuntament en que diu 

que se’ls vol explicar el Projecte no diu que vol escoltar el que demana la gent. El Sr. 

Bosch, contesta que evidentment quan es reuneix amb gent el que sol fer és escoltar 

també.  

 

 
El Regidor de JXV, Sr. Ricard Argenter, manifesta: 

 
El Grup de Junts per Viladrau no   contestarà  evidentment les al·legacions presentades  
per què  això és feina de l’equip de govern  però si que  volem dir la nostra opinió al 
respecte. 
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Us volem fer una mica de memòria d’un seguit de projectes que s’han portat a terme en 
els últims anys  ja sigui amb subvenció del  FEDER (Fons Europeu de Desenvolupament 
Regional) o amb subvencions PUOSC  ( Pla únic d’obres i serveis de Catalunya)  o també 
amb subvencions de l’ACA  ( Agencia Catalana de l’Aigua ) i també d’alguna que s’ha 
portat a terme sense cap mena de subvenció. 
Recordareu el projecte d’obres d’adequació de la coberta i consolidació de l’edifici del 
Park Hotel  amb la sala d’exposicions de bruixes i bandolers programa viure el poble  
 projecte que va costar més de 500.000 € recordeu veïns i veïnes  si us varen preguntar 
si era adient la despesa de consolidar la coberta i fer una sala al baixos ?  es va tindre en 
compte la veu del poble   ?  la resposta és   NO 
Recordeu   les obres  de remodelació i condicionament de la carretera de la Fullaca ?, 
aquelles obres eren a càrrec  de la Diputació de Barcelona però, es va consultar al poble  
si creien convenient fer la reforma de la carretera ?  Es va preguntar als veïns  i veïnes 
del veïnat de les Guilleries si volien que es reformes la carretera ?   la resposta es NO 
També recordareu el projecte d’ obres   del dipòsit d’aigua i ETAP, que es van fer gràcies 
a subvencions de l’Aca ,  
es va preguntar a la ciutadania   si calia fer una estació de tractament de l’Aigua que 
arriba a casa nostra  ??   
calia fer aquella Etap per la població de Viladrau ?   
es va planificar amb rigor ?  calia fer un dipòsit tan gran nomes per la població de 
Viladrau ?   
Va poder decidir  la majoria de la ciutadania  mitjançant una consulta o referèndum  si 
calia fer aquella despesa ?? la resposta  és  NO 
I com no  també recordareu les obres fetes a l’ala esquerra de les escoles velles  les del  
Centre de  Serveis de la Gent Gran, unes obres que es van fer sense cap tipus de 
subvenció  . 
Es va preguntar als veïns i veïnes   mitjançant un referèndum o una consulta popular si 
calia que tinguéssim aquest centre ?  
 Es va preguntar a al veïns i veïnes  si creien convenient que es gastessin mes de 
250.000 euros sense cap subvenció  ? 
diners que son dels veïns/veïnes del poble  ??  la resposta   és NO  
Es va informar  a la Ciutadania  que  es portaria a terme  una reforma  d’un edifici de mes 
de 100 anys  sense  arreglar la coberta del edifici   La resposta és NO 
 
i per últim projecte  d’ obra més recent i també la que s’està fent ara i que molts de 
vosaltres veïns i veïnes desconeixeu    la del Escape Room via Consell Comarcal  amb 
als baixos  del Parc Hotel  amb una despesa de mes de 140.000€  subvencionat en una 
part  ens fem la mateixa pregunta que les anteriors  
Es  va preguntar    al poble  mitjançant un referèndum o consulta popular si creieu 
necessària  aquesta obra pensant que encara tenim carrers del poble a on no tenim ni 
voreres  ni enllumenat   a les portes del any 2022 ?  
 i que  els diners a part de la subvenció el tindrem que pagar tots els veïns i veïnes de 
pobles ?? la resposta segueix sent  N0 
 
Totes aquestes obres  s’han fet en període a on  Esquerra Republicana  ja sigui amb 
pacte amb Alternativa o amb nosaltres  Junts per Viladrau, ha estat al govern   en cap 
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d’aquests  projectes d’obres  no es va fer cap tipus de referèndum o consulta popular  per 
saber si els veïns i veïnes  volien que ens gastéssim els diners, molts diners que varen 
constar  i   com es això  ??    quina explicació te  us preguntareu benvolguts veïns i 
veïnes ?  
doncs molt senzill .....  eren obres que     els representants que la gent del nostre poble va 
escollits  democràticament    en unes eleccions Municipals 
varen decidir  també democràticament votant  en un ple .  a vegades aprovades  per 
unanimitat i altres per majoria    
a les hores us  preguntareu    que ha passat ara ?, 
perquè tot aquesta polèmica amb aquesta projecte  si   amb els demes no hi va haver cap 
campanya de descrèdit i oposició desfermada com ara   que es el que ho diferencia .....   
que fa que Som Viladrau -ERC-AM es decideixi a liderar i manipular una campanya en 
contra d’un projecte que ells mateixos havien presentat i parlat amb la gent del Consultori  
Mèdic   
la resposta  senzilla .... 
SOM VILADRAU  ERC  AM   NO ESTÀ  AL GOVERN    esta a la oposició  
 
Perquè  Som Viladrau- ERC- AM  es queixa de falta d’informació ?  
si a la Comissió  informativa que es convoca una setmana abans del ple extraordinari  , 
convocatòria que es va fer   igual com quan governaven ells , una setmana abans del ple, 
Comissió informativa  a on l’equip redactor del projecte de rehabilitació de l’edifici de 
l’Ajuntament  fa la presentació a tots els regidors  
i  la  portaveu  de Som Viladrau  Sra. Margarida Feliu que en el seu curt mandat com 
Alcaldessa  abans de deixar el càrrec per una moció de censura 
ostentava  les carteres de  Governació, Urbanisme ,Hisenda i Equipaments Municipals  
no assisteix a la reunió  argumentant tenir feina al Consell Comarcal   
Com pot ser possible que es queixin Som Viladrau  de desinformació  
si la seva màxima responsable  i portaveu anteposa la seva feina com a vicepresidenta 3ª  
del Consell Comarcal  a la de regidora del seu municipi i no es presenta en una reunió tan 
important  
Com enteneu veïns i veïnes  que Som Viladrau ERC AM  a les reunions informatives no 
sigui capaç de presentar ni tant sol una proposta coherent per poder ser debatuda i 
escoltada , és que no varen  provocar  ni debat amb la proposta que els hi  varen  
presentar i després es queixen  que no tenim en compte la seva  opinió    quina opinió 
??? 
Que es faci una obra de reforma  tan emblemàtica com el projecte de rehabilitació de 
l’edifici de l’ajuntament  tan necessària  donat l’estat de tota la coberta de l’edifici i dels 
espais desocupats que a sobre una vegada acabat  quedarà  tot el edifici  en ple 
funcionament amb  El Dispensari, Correus, Bugaderia, Serveis Socials, Ateneu o local 
Jove, sala exposicions, vestíbul, ascensor fins al 3 pis ,  
Centre de Serveis de la gent gran i Casal d’avis, conservant l’accés al Jardí    a Som 
Viladrau ERC AM  li resulta un problema greu   perquè   senyors i senyores  estem a un 
any  i poc mes d’unes eleccions Municipals .......   
 
podríem resumir tot lo anterior exposat dient 
quan ho fan  Som Viladrau  ERC AM   tot es correcte, tot esta justificat i tot el que 
decideixen esta be perquè  tot ho fan be per al be del poble i la seva gentquan ho fan els 
demes... tot està malament, no hi ha res justificat i tot el que decideixen ho fan  malament  
perquè no fan res be  i es antidemocràtic el que fan i  tot s’ha de decidir per referèndum o 
consulta popular perquè  sempre van en contra del benestar del poble i la seva gent 
Qui pensi  que tot aquest ambiciós projecte s’ha decidit sense planificar  amb rigor les 
necessitats futures del nostre poble està molt equivocat. 
Un projecte com aquest porta moltes hores d’estudi i de treball darrera, això no es 
decideix  en una conversa de Bar de dues hores i Som Viladrau ho sabeu molt  i molt be 
perquè  heu estat al govern  d’aquest  Ajuntament 4 anys conjuntament amb nosaltres  
Junts per Viladrau 
  i sabeu  que afirmar el contrari és una falsedat calculada  per provocar  la divisió i 
confrontació de la gent del nostre poble.  
Som Viladrau  ERC  AM  en política no tot si val  
A ningú se li escapa que la política en general  no gaudeix avui dia de gaire bona salut.  
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Massa sovint veiem imatges de confrontació al Parlament de  mà de diputats que 
confonen la cambra de la sobirania catalana amb la barra d’un bar . 
A Viladrau , per desgràcia, tampoc ens escapem d’aquest estil de fer política. Ens referim, 
concretament, a l’estil de confrontació  i divisió permanent que utilitzar el grup de Som 
Viladrau ERC AM des de que van ser apartats del govern per una moció de censura  
Estem davant d’un estil de fer política que utilitza el descrèdit personal, l’insult i la 
banalització dels aspectes més foscos de la nostra societat per atacar el projecte polític 
de qui governa. 
Aquestes formes no són gens sanes; corquen el debat polític amb mentides, i amb falses 
caricatures de la realitat  
que ens impedeixen que puguem  treballem plegats pel bé comú. 
 Parteixen del principi que “contra l’adversari polític tot s’hi val”, encara que això pugui 
acabar generant divisió publica i  confrontació. I diuen molt poc de qui les utilitza. 
Nosaltres entenem la política de forma diametralment oposada a la manera  de fer de 
Som Viladrau 
Per Junts  La política és saber bastir ponts, dialogar, treballar plegats en positiu per  
millorar la vida dels nostres  veïns i veïnes  
 En aquesta línia treballem des de l’espai de Junts per Viladrau ,  ara des de l’oposició  
amb un constant diàleg i entesa amb el Grup d’independent per Viladrau  defensem els 
interessos de la gent de Viladrau, de tots el veïns i veïnes  de Viladrau  ens votessin o no     
malgrat els constants embats de l’altre part  d’oposició. 
Treballem per al futur del nostre poble,  i aquest projecte te un plantejament de visió de  
futur  volem el millor per al futur dels nostres veïns i veïnes quan necessitin una atenc ió 
mèdica i de qualitat , quan per qüestions d’edat  necessitin el suport del que diem d’ un 
Centre de Dia,  
Volem dotar  als nostres joves d’un espai de trobada que desperti el seu interès  i volem 
que el casal d’avis sigui un punt de trobada que permeti fer activitats a l’aire lliure ,  tot 
amb visió  de futur  perquè   tots algun dia necessitarem la visita al nostre Consultori,  
perquè tots en farem grans i necessitarem els serveis de qualitat que plantegem  i perquè 
tots un dia o altre hem sigut joves i sabem l’important que es tenir un espai propi .  
Visio de Futur veïns i veïnes que ens escolteu  
Visio de futur   Senyors i senyores  de Som Viladrau 
En política no tot s’hi val. 
S’ha de saber treballar amb aquell qui té una visió diferent de la teva, sense caure ni en el 
menyspreu ni en la  mentida. 
Qui no entengui que la política ha de funcionar així, potser és que encara no està 
preparat per assumir la responsabilitat de governar . 
Moltes gracies per la vostra atenció  
 
 
Finalment la Sra. Alcaldessa tanca el debat manifestant que seria important que no es 

faci política bruta ni es diguin mentides sobre aquest tema. 
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4.-MOCIÓ DE SUPORT AL MODEL D’ESCOLA I A LA LLENGUA CATALANA 
 

Davant del recent aval del Tribunal Suprem a la sentència del Tribunal Superior de 

Justícia de Catalunya que obliga tots els centres educatius catalans a fer un mínim d’un 

25% de les classes en castellà, l’Associació de Municipis per la Independència proposa a 

tots els ajuntaments catalans donar suport al manifest de la plataforma unitària 

Somescola, així com recolzar les diferents iniciatives que sorgeixin per donar suport al 

model d’escola catalana i a la llengua del nostre país.  

 

MANIFEST 

1. Aquesta sentència és un nou intent d’agressió al model d’escola catalana i el seu 

enfocament pedagògic. Un model consolidat, garant de competències lingüístiques i 

avalat àmpliament per la societat catalana al llarg de dècades. Tant els estudis com les 

dades sobre els resultats de la immersió lingüística evidencien que és un model d’èxit, 

tant per als alumnes com per al si de la societat: contribueix a la cohesió social, a la 

igualtat d’oportunitats i a la normalització de l’ús del català. 

 

2. Somescola considera intolerable la intrusió dels tribunals per regular el model i la 

política educativa del país. Són els professionals de l’educació, i no els juristes, els qui 

han de determinar quin model d’ús garanteix la competència lingüística dels alumnes en 

cada cas. Que un jutge determini de manera arbitrària el percentatge d’hores que calen 

per aprendre una llengua és un escarni als professionals de l’educació. 

 

3. Sentències com la del TSJC abonen arguments falsos i perillosos d’instrumentalització 

política de l’educació i de la llengua. Davant d’això, ens reafirmem en el fet que l’escola 

catalana ha estat i ha de seguir sent un actor cabdal que afavoreixi la inclusió i la cohesió 

social al nostre país, des d’una perspectiva intercultural. D’aquesta manera, que segueixi 

garantint la igualtat d’oportunitats de creixement acadèmic i personal, inclosa la 

competència comunicativa plena en les llengües d’ús normal a la societat. 

 

4. Somescola denuncia que aquesta sentència no representa un cas aïllat: els continus 

atacs polítics i judicials contra la llengua catalana i l’educació en català responen a una 

voluntat de minoritzar la llengua catalana en tots els seus usos socials, fins al punt que 

els diferents àmbits d’actuació en català, inclòs el model d’escola catalana, viuen sota 

una amenaça permanent. De fet, al contrari del que alguns voldrien fer creure, la situació 

del català a les aules viu una situació crítica, segons els darrers informes del 

Departament d’Educació: més d’un 28% d’alumnes no fa servir mai o gairebé mai el 

català a l’escola, per posar només un exemple.  

 

Per tot això, l’Ajuntament de Viladrau s’afegeix als següents ACORDS: 

 

1. Fem una crida al conjunt de la societat catalana a mobilitzar-se per defensar el model 

educatiu català, i instem a reforçar el treball conjunt per a consolidar-lo, protegir-lo i 

millorar-lo. Així mateix, instem a les institucions a blindar aquest consens de país 

aprofitant el marc polític generat per una majoria àmplia del Parlament amb el Pacte 

Nacional per la Llengua. I instem al govern espanyol a respectar aquests grans acords 

avalats també legislativament per una àmplia majoria parlamentària. 

 

2. Ens comprometem a col·laborar, participar i promoure l’adhesió a les mobilitzacions i 

accions que s’organitzin per defensar el model d’escola catalana i denunciar la intromissió 

dels tribunals en  contra de l’ús de la llengua.  El català arrossega una llarga tradició de 

persecució i marginació per part de l’estat espanyol, que es manté en l’actualitat i es troba 
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en una situació de discriminació per part de les administracions que compta amb el 

recolzament dels tribunals.  

 

3. El model d’escola catalana és un consens social compartit per un ampli ventall de la 

societat catalana, que ha de seguir contribuint a la cohesió i la progressió social, i a la 

igualtat d’oportunitats en aquest país, amb la finalitat de construir una societat més 

cohesionada, democràtica i lliure. Per aquest motiu ens comprometem a defensar-lo i 

protegir-lo davant les agressions que està patint. Només dels del consens dels actors 

polítics, socials i educatius de Catalunya es pot actuar sobre aquest model d’èxit.  

 

4. Comunicar el següent acord a la plataforma Somescola, al Departament d’Educació i al 

Departament de Cultura de la Generalitat de Catalunya i a l’Associació de Municipis per la 

Independència.  

 

La proposta es aprovada per unanimitat, amb el vot a favor de la totalitat dels membres 

de la Corporació.  

Vots a favor:  (8) :Sra. Noemí Bastias Codina,  Sr. Albert Bosch Puig, Sr. Victor Niubó 

Garcia, Sr. Ricard Argenter Tomàs, Sra. Margarida Feliu Portabella, Sra. Maria Formatjé 

Bancells, Sr. Jordi Palau Font i Sra. Inés Portet Blancafort. 

 
Intervencions: (2:08:45 a 2:14:30) 
 
Presenta la proposta la Sra. Alcaldessa, la qual explica la moció que presenten tots els 

grups polítics d’aquesta Corporació. 
 
5.0.- Precs i preguntes 

 
Intervencions: (2:15:00 a 2:18:30) 
 
Regidora Sra. Portet, demana com és que ha rebut una carta signada per un Regidor Sr. 

Joan Mercé, que encara no ha pres possessió. L’Alcaldessa contesta que potser no es 
correcte però tampoc hi dona tanta importància quan en el proper Ple ja prendrà 
possessió.  
També la mateixa Regidora, comenta un escrit de la Revista Sumem on hi ha una carta 
signada per l’Alcaldessa i Regidors de l’Ajuntament, quan el grup de SV-ERC no hi ha 
intervingut i això no queda clar.  
 
La Regidora Sra. Feliu, demana si el temps d’intervenció en cada punt està regulat o es 
lliure. Contesta la Sra. Alcaldessa dient que es lliure, no està regulat.  

 
L’alcaldessa aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
Signat electrònicament, 


